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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 38 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 9. oktober 2019. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Kristian Hegaard (RV).
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Spørgsmål nr. 38 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelse af REU alm. del – 

spørgsmål 300 (2018-19, 2. samling), oplyse hvorledes man har 

tænkt sig at iværksætte evaluering af, om lovliggørelsen af pe-

berspray virker, som oplyst af ministeren i artiklen ”Før valget 

ville S forbyde peberspray, men nu tøver justitsministeren” på 

dr.dk den 9. september 2019, hvad der i undersøgelsen vil være 

afgørende for ministerens stillingtagen til emnet, herunder om 

evalueringen er færdiggjort ved årsskiftet som beskrevet i artik-

len?”

Svar:

Som det fremgår af min besvarelse af 8. oktober 2019 af spørgsmål nr. 299 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, har jeg besluttet at se på, hvilke kon-

sekvenser pebersprayordningen har haft, inden der træffes beslutning ved-

rørende ordningens fremtidige beståen og indretning.

Med henblik på at indhente erfaringer med anvendelsen af ordningen har Ju-

stitsministeriet iværksat en høring af relevante parter, herunder Rigspolitiet 

og Rigsadvokaten. I den forbindelse vil bl.a. erfaringer med ulovlig anven-

delse af peberspray indgå.

 

Jeg forventer at have en vurdering af ordningen klar senest april 2020.
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